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Minnesanteckningar från kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid: Stora Studion, Funkishuset 9:00 – 11:30 

 
Närvarande föreningar och organisationer 
 
SKPF pensionärerna – Ingrid Klasson 
PRO Gryt och Valdemarsvik – Stina Nyberg  
PRO Gryt och Valdemarsvik – Gunilla Strid Beckman 
PRO Gryt och Valdemarsvik – Jan Wendin 
 
Närvarande politiker och tjänstemän 

Per Hanö (SD) ordförande 
Jan Druidh, enhetschef Vammarhöjden 
Sandra Gullberg, enhetschef IFO 
Jenny Särnlid Cederlund, verksamhetsansvarig 
Nellie Karlsson, distriktssköterska  
Evelina Sjöberg, sjuksköterska 
Elin Asklöf, renhållningschef 
Linnea Falk, planarkitekt 
Jasmina Kovacevic, sekreterare 
 

Minnesanteckningar 

Ordföranden inleder med att beklaga att det inte fanns möjlighet att delta i mötet via 
länk, vilket drabbade Marie Bager och Håkan Sköldkvist. På grund av att den 
tekniska utrustningen inte fanns på plats var det inte möjligt att ansluta digitalt. 

Punkt 1: Äldreomsorgslyftet 
Nellie Karlsson, distriktsköterska, och Evelina Sjöberg, sjuksköterska, presenterar sig 
för det kommunala tillgänglighetsrådet och informerar om satsningen 
Äldreomsorgslyftet. 

Äldreomsorgslyftet riktar sig till outbildad vårdpersonal inom kommunen och syftar till 
att höja kompetensen och öka tryggheten i omsorgen om äldre. Utbildningens 
innehåll har tagits fram utifrån brister som identifierats i patientsäkerhetsberättelsen. 

Fokusområden i utbildningen inkluderar bland annat basal omvårdnad, fallprevention, 
katetervård, bemötande vid demenssjukdom samt palliativ vård. Utbildningen 
kommer till stor del att vara teoretisk, men även praktiska moment med övningar på 
dockor kommer att ingå. Till hösten planeras ett pilotprojekt med tolv platser. 
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Gunilla Strid Beckman ställer en fråga om utbildningens längd. 

Svar:  

Utbildningen sträcker sig över tio veckor, med en träff i veckan. Varje pass är fyra 
timmar långt. 

Stina Nyberg ställer en fråga om det kommer erbjudas fler utbildningstillfällen om 
pilotprojektet faller väl ut. 

Svar: Ja, det är målsättningen.  

Ingrid Klasson ställer en fråga om deltagarna, efter avslutad utbildning, blir utbildade 
vårdbiträden. 

Svar: Nej, deltagarna får inte en formell yrkestitel efter utbildningen. Däremot får man 
ett diplom som ett bevis på genomförd utbildning, vilket ger utbildningen tyngd och 
kan stärka kompetensen i yrkesrollen. 

Punkt 2: Nya socialtjänstlagen 
Sandra Gullberg, enhetschef för IFO redogör för den nya socialtjänstlagen som 
träder i kraft 1 juli 2025 och som ska upp till beslut nu under våren. Lagen ska ge 
socialtjänsten verktyg för att jobba tidigt förebyggande och ge insatser på ett enklare 
sätt än idag. Det ligger ett stort arbete bakom att implementera den nya 
socialtjänstlagen. 

Punkt 3: Aktivitetstid på boenden 
Vid ett tidigare sammanträde har representanter från det kommunala 
tillgänglighetsrådet lyft en upplevelse av att aktivitetsutbudet på äldreboendena i 
kommunen har minskat. 

Jenny Särnlid Cederlund, områdeschef inom stöd och omsorg, redogör för att hon 
haft dialog med enhetscheferna i frågan. Enhetscheferna känner inte igen sig i bilden 
av minskat aktivitetsutbud och har inte heller fått signaler om missnöjdhet från 
hyresgästerna. 

Det framhölls att olika typer av aktiviteter och träffpunkter erbjuds kontinuerligt varje 
vecka. Exempel på aktiviteter är tipsrunda, bingo, frågesport, gemensam fika, 
gymnastik, högläsning, filmkvällar och temakvällar som exempelvis kräftskiva. I vissa 
fall samlas mindre grupper för att genomföra aktiviteter tillsammans. 

Om någon hyresgäst inte deltar i aktiviteterna kan det bero på att personen själv 
väljer att avstå, men alla får erbjudande om att delta. Jenny uppmuntrade också till 
att man gärna får kontakta respektive enhetschef direkt om man har idéer eller 
förslag på hur aktiviteterna kan utvecklas. 

Punkt 4: Vårdcentrum förstudierapport 
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Jan Druidh, enhetschef för Vammarhöjden, redovisar förstudierapporten avseende 
planerna på ett vårdcentrum som kommer att göras i samverkan med Region 
Östergötland. I arbetet har en utredning genomförts för att identifiera lämplig 
placering, och slutsatsen har blivit att en utbyggnad uppe på Vammarhöjden är det 
mest ändamålsenliga alternativet.  

Projektet är omfattande och förutsätter ett politiskt beslut innan det kan påbörjas. Vid 
ett sådant beslut beräknas vårdcentrumet kunna stå klart tidigast om sex år, 2031. 
Jan presenterar en planlösning över området och visar hur lokalerna är tänkta att 
byggas ut. 

Ingrid Klasson lyfter en fråga om det har inhämtats erfarenheter från Finspång, där 
ett liknande projekt genomförts och där många förändringar skett från idé till 
verklighet. 

Svar: Ja, vi har medarbetare som har deltagit i utvecklingen av vårdcentrumet i 
Finspång. Det ger en trygghet i projektet att deras erfarenheter finns med.  

Punkt 5: Fastighetsnära insamling och återvinning 
Elin Asklöf, renhållningschef presenterar sig och informerar om återvinning i 
kommunen samt den avfallstrappan som tillämpas i arbetet. Elin redogör för den nya 
lagstiftningen gällande fastighetsnära insamling (FNI), som träder o kraft 2027. Med 
anledning av detta har Valdemarsviks kommun beslutat att införa ett system med två 
kärl per hushåll, där varje kärl är uppdelat i fyra fack. Elin visar hur kärlen ser ut samt 
informerar om tömningsintervallerna. 

Jan Wendin ställer en fråga om huruvida detta kommer att medföra en 
kostnadsökning för enskilda villaägare 

Svar: En mindre höjning av renhållningsavgiften kommer att ske, vilket är i linje med 
vad andra kommuner upplevt i samband med införandet av liknande system. Detta 
beror bland annat på att kärlen töms oftare. Höjningen bedöms dock inte bli av 
chockartad karaktär. 

Punkt 6: Detaljplaner och kommande planarbete 
Linnea Falk, planarkitekt presenterar sig för rådet och ger en övergripande 
genomgång av vad en detaljplan är, vad som regleras i en detaljplan samt vilka 
detaljplaneprojekt som pågår samt planeras för i Valdemarsviks kommun. 

Gunilla Strid Beckman ställer en fråga kring om man får måla sitt hus i vilken färg 
man önskar. 

Svar: En detaljplan kan innehålla bestämmelser om specifika färgval. Om 
detaljplanen inte reglerar färgsättning har fastighetsägaren frihet att välja färg. Det är 
dock viktigt att färgsättningen harmoniserar med omgivningen, även i avsaknad av 
särskilda färgkrav i detaljplanen. 
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Punkt 7: Information från politiken 
Per Hanö (SD) besvarade inkomna frågor inför mötet: 

Badhuset: Förvaltningen har föreslagit att badhuset ska stängas. Det är dock oklart 
om det finns politisk majoritet för detta beslut. Inget formellt beslut har ännu fattats. 
Det finns en uppfattning bland flera att badhuset kan fortsätta drivas så länge det inte 
krävs några större investeringar. Det finns dock vissa brister som behöver åtgärdas, 
bland annat en förhöjd klorhalt. 

Försäljning av Sjöhuset: En försäljningsprocess har tidigare inletts och ett 
köpekontrakt upprättades, men den tilltänkta köparen har valt att avvakta affären. 

Färdtjänst: De aktuella taxibolagen lämnar inte ut telefonnummer till sina bilar, då det 
finns en oro för att resenärer i så fall skulle kontakta dem direkt. Eventuella 
synpunkter eller klagomål hänvisas i stället till Östgötatrafiken. 

Dammarna i Gusum och ån i Ringarum: Aline Eriksson, samhällsbyggnadschef, var 
planerad att delta vid dagens sammanträde för att besvara frågor i ärendet. Då hon 
inte hade möjlighet att närvara skjuts dessa frågor upp till nästa möte. 

Punkt 8: Övriga frågor 
Jan Wendin ställer en fråga om statusen i ärendet kring vindkraftsparken 

Svar: Kommunen har lämnat in komplettering, nästa steg i processen förväntas inte 
ske förrän tidigast under hösten. 

Inga övriga frågor. Punkten lämnas och sammanträdet avslutas. 

 

Nästa möte: 

2025-09-17 

Antecknat av: 

Jasmina Kovacevic, sekreterare 

 

 

 

 

 

 


